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Anslag/bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ: Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum: 2024-02-14 

Datum för anslags uppsättande: 2024-02-14 

Datum för anslags nedtagande:  2024-03-07 

Förvaringsplats för protokollet: Samhällsbyggnadssektorn 
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Sbn au § 12 Beredande ärende: Fastighet 
 

 Förfrågan nyttjanderättsavtal Ulvshyttan MTB Leder och Frisbeegolf. 

____________________ 

Beslut 
 
Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott tackar för informationen.  
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Sbn au § 13 Remiss på medborgarförslag om en 
hockeyrink på Kungsgårdsskolan skolgård 
SBN2023/0530 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott beslutar föreslå Samhällsbyggnadsnämnden 
yttra sig enligt ställt förslag 

____________________ 

Yttrande 

Att flytta en befintlig hockeysarg anser samhällsbyggnadsnämnden vara en lösning 
som bedöms lämplig, dels tar man bort en rink som kan användas där den är, dels 
flyttas en sliten rink/konstruktion till skolgården. 

Från 2017 har det byggts 3 multisportarenor i kommunen varav den sista beslutades 
förläggas uppe vid Säters Idrottsplan.  

I dagsläget pågår två programhandlingar (steget innan ny/ombyggnation) i 
kommunen, en för Kungsgårdsskolan och ytterligare en för Fågelsången. En potentiell 
framtida lösning hade varit att bygga en ny, mindre multisportarena på 
Kungsgårdsskolans grusplan, men det behöver hanteras inom pågående utredningar.  

Att besluta bygga någonting alls kopplat till skolområdet innan utredningarna är klara 
bedöms vara olämpligt. I väntan på utredningarna skulle det dock, i samråd med barn 

och utbildninsgsektorn,  potentiellt gå att se över förutsättningarna att anordna 
tillfälliga isytor. 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår därför Kommunstyrelsen att avslå 
medborgarförslaget.  

 

 

Ärendegång 

Den 22 november inkom ett medborgarförslag om att flytta någon av de hockeyrinkar 
som finns ute i kommunen till Kungsgårdsskolan. 

19 december tog Kommunstyrelsens arbetsutskott beslut om att remittera 
medborgarförslaget till Samhällsbyggnadsnämnden. 
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Ärendebeskrivning 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslaget daterat 11 nov 2023 
Protokoll från Kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 19 dec 2023 
 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida

Samhällsbyggnadsnämndens 
arbetsutskott 

2024-02-14 7 (19)

Sbn au § 14 Beredande ärenden: Vatten och 
återvinning 
 

 Hur mycket skulle vi vilja tjäna på att sortera rätt. 
 Mätning vad vi har för ämnen i avloppsvattnet. 

____________________ 

Beslut 
 
Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott tackar för informationen.  
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Sbn au § 15 Kretsloppsplan för Säters kommun 2023-
2030 
SBN2023/0339 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott beslutar föreslår att 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslå Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta anta förslag till kretsloppsplan för Säters kommun samt att samt att inför 
samhällsbyggnadsnämnden se över stycke 6:13, se över möjligheten till att lägga ett 

mål för matjord. 

- Uppdra till samtliga nämnder och kommunala bolag att integrera 

kretsloppsplanens åtgärder i ordinarie budget- och planeringsprocess. 
- Uppdra åt Samhällsbyggnadsnämnden att löpande följa upp och vid behov 

uppdatera åtgärdsplanen enligt bilaga 2. 

____________________ 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt 15 kap Miljöbalken ska kommunen ta fram plan för avfallsförebyggande och 

hållbar avfallshantering. Planen utgör en del av kommunens renhållningsordning och 
ska fastställas av kommunfullmäktige. 

Bakgrund 

Förslag till kretsloppsplan har ställts ut för samråd under perioden 2/10 till 29/10 
2023. Synpunkter har tagits emot fram till 5/12 2023. Synpunkterna har sammanställts 
i bifogad samrådsredogörelse. 

Beslutsunderlag 

Kretsloppsplan med tillhörande bilagor och samrådsredogörelse bifogas. 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida

Samhällsbyggnadsnämndens 
arbetsutskott 

2024-02-14 9 (19)

Sbn au § 16 Avtal för inköp av avfallskärl 2024-2027 
SBN2024/0067 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott beslutar att ingå upphandlat avtal gällande 
inköp av avfallskärl. 

____________________ 

Ärendebeskrivning 

SBN har - med fullmakt från Upphandlingscenter (se bifogad fil) – deltagit i en 
gemensam upphandling för inköp av avfallskärl. Avtal skrivs separat för var och en av 
deltagarna. Avtalstid 2 år med möjlighet till förlängning med högst ett år. För Säters 
kommun är avtalet värt: 4,3 miljoner kronor för 3 år. 

Bakgrund 

Samtliga dalakommuner behövde upphandla denna tjänst samtidigt och vi bedömde 
att det mest prisvärda för alla parter var att göra en gemensam upphandling genom 
Falu Energi & Vatten.  

Konsekvensbeskrivning  

Utan upphandlat avtal följer vi inte LOU. 

Beslutsunderlag 

Fullmakt och avtalsmall för ramavtalet.  
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Sbn au § 17 Beredande ärenden: Staben 
 

 Skatepark – Gruvplan 
 Vägval – Detaljplan Bladguldet 
 Vägval – Detaljplan Kyrkberget 

____________________ 

Beslut 
 
Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott tackar för informationen.  

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott uppdrar till sektorchef att bereda 
ärendet 1. Skatepark – Gruvplan inför nämnden. Förstudie och Projektering och 

kostnadskalkyl gul etapp samt förslag till omprioritering av kostnader för att möta 
uppdraget från kommunstyrelsen.  
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Sbn au § 18 Remiss Kulturmiljöprogram 
SBN2023/0455 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott beslutar föreslå Samhällsbyggnadsnämnden 
besluta yttra sig enligt ställt förslag. 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott uppdra till sektorchef att ärendet till 
nämnden kompletteras med länk till kulturmiljöprogrammets websida.  

 

____________________ 

Yttrande 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott anser att kulturmiljöprogrammet är bra och 

ett viktigt program i arbetet med den framtida utveckling av kommunen. 
Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott önskar att kulturmiljöprogrammet 
kompletteras med ökad tydlighet kring hur revidering och utveckling av programmet 
ska ske.  

 

 

Bakgrund och ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-10-17 Au § 185 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera Kulturmiljöprogrammet till 
samtliga nämnder och styrelser. Remissvar ska ha inkommit senast 18 december 
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Sbn au § 19 Val av ledamot och ersättare till 
Brottsförebyggande rådet 
SBN2024/0057 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott beslutar hänskjuter ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden. 

________________ 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen har beslutat om en ny styrning ledning och arbetssätt för 
Brottsförebygganderådet. Ändringen gäller fr o m 1 april i är. Kommunstyrelsen har 
beslutat att en ledamot jämte ersättare för vardera nämnden ska utses. 

Bilaga  

Beslut i KS 
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Sbn au § 20 Delegationsordning 
 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskotts beslutar föreslå 
Samhällsbyggnadsnämnden besluta anta delegationsordningen.   

_______________ 

Ärendebeskrivning  

För att skapa möjlighet för Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott att omprioritera 
mellan investeringsprojekt föreslås det att det inrättas en delegation avseende att 

besluta om omprioritering mellan investeringsprojekt. 

Syftet med delegationen är att balansera den delegation avseende tilldelning som 

arbetsutskottet har sedan tidigare för att på så sätt skapa förutsättningar för en bra 
upparbetningsgrad under året (upp till 60%) 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-11-30 Kf § 201  

 3. Fastställa investeringsbudget för 2024 med belopp på 110 417 000 kr med 

antagande om en upparbetningsgrad på 60 %. 

Beslutsunderlag 

Delegationsordning 
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Sbn au § 21 Internkontroll 2023 
 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskotts beslutar hänskjuta förslag till beslut till 
samhällsbyggnadsnämnden.  

________________ 

Ärendebeskrivning 

Internkontroll är en viktig del i arbetet med uppföljning av 
Samhällsbyggnadsnämndens verksamhet. Andra delar som möjliggör en effektiv 
uppföljning är tydliga rutiner samt system för hantering av avvikelser. Det vill säga att 
hela tiden arbeta för att lära av sina misstag och skapa en lärande organisation. Även 
en bra dialog mellan förvaltning, nämnd, revisorer och kommunstyrelse med flera är 
en viktig grund för en bra internkontroll. Kommunstyrelsen kallar nämnden till sig 2 

gånger per år i enlighet med uppsiktsansvaret. Även revisionen kallar till sig nämnden 
för uppsikt över hur arbetet inom ramen för uppdraget bedrivs. Som en del av 
internkontrollen har Samhällsbyggnadsnämnden upprättat en årsagenda/årshjul för att 
på så sätt ha fastställda avrapporteringstillfällen för olika områden. 

Resultatet av internkontroll 2023 bedöms som övergripande bra. Dock har vi 
identifierat områden där vi behöver bli effektivare.  

Beslutsunderlag 

Redovisning internkontroll 2023 
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Sbn au § 22 Internkontroll 2024 
 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskotts beslutar hänskjuta förslag till beslut till 
samhällsbyggnadsnämnden. 

__________________ 

Ärendebeskrivning 

Internkontroll är en viktig del i arbetet med uppföljning av 
Samhällsbyggnadsnämndens verksamhet. Andra delar som möjliggör en effektiv 
uppföljning är tydliga rutiner samt system för hantering av avvikelser. Det vill säga att 
hela tiden arbeta för att lära av sina misstag och skapa en lärande organisation. Även 
en bra dialog mellan förvaltning, nämnd, revisorer och kommunstyrelse med flera är 
en viktig grund för en bra internkontroll. Kommunstyrelsen kallar nämnden till sig 2 

gånger per år i enlighet med uppsiktsansvaret. Även revisionen kallar till sig nämnden 
för uppsikt över hur arbetet inom ramen för uppdraget bedrivs. 

Som en del av internkontrollen har Samhällsbyggnadsnämnden upprättat en 
årsagenda/årshjul för att på så sätt ha fastställda avrapporteringstillfällen för olika 
områden. 

Beslutsunderlag 

Bilaga internkontrollplan 2023 
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Sbn au § 23 Bokslutskommentarer 2024 
 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskotts beslutar föreslå 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänna bokslutskommentarer avseende 2023. 

_________________ 

Ärendebeskrivning 

Varje år i samband med bokslutet upprättar sektorn bokslutkommentarer som 
beskriver det år som gått. Kommentarerna skickas in till kommunens ekonomichef 
som tar med sig dem in i bokslutet. Bokslutskommentarerna redovisas enligt fastställd 
mall. 

Beslutsunderlag 

Bokslutskommentarer 2023 

Delges 

Kommunstyrelsen 
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Sbn au § 24 Svar på medborgarförslag om kost till 
äldre 
SBN2023/0452 

Beslut 

Samhällsbyggnadsnämndens arbetsutskott beslutar föreslå Samhällsbyggnadsnämnden 
besluta yttra sig enligt ställt förslag.  

_________________ 

Ärendebeskrivning 

Ett medborgarförslag om att bibehålla och utveckla en träffpunkt för de med 
hemtjänst i eget boende, genom att tillåta förbeställning och köp av mat från 
kommunen lämnades s in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-02-23 av Ulf 
Thorsell, Per-Åke Roslund och Bo Söderlund. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutade 2023-03-21 remittera medborgarförslaget till socialnämnden och 

samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 
2023-03-21 remittera medborgarförslaget till socialnämnden och 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Yttrande inkom 2023- 06-15 från 
socialnämnden och 2023-06-21 från samhällsbyggnadsnämnden. De båda nämnderna 
föreslår i yttrandena att förslaget ska avslås. Vid behandling i kommunfullmäktige 
2023-09-28 beslutade kommunfullmäktige att återremittera medborgarförslaget för att 

göra en utvärdering vilka vinster man kan göra gällande de äldres välmående och även 
redovisa vilka kostnader och organisationsförändringar som behövs om detta införs i 
alla kommundelar. Yttrandet ska ha inkommit till kommunstyrelsen senast 31 januari 
2024. 

Medborgarförslaget 

Medborgarförslaget ”Vi vill att kommunen medverkar till att bibehålla och utveckla 
denna träffpunkt för de med hemtjänst i eget boende, genom att tillåta förbeställning 
och köp av mat från kommunen via den leverans som dagligen går till Skedvigården. 
Vi uppfattar att det är lagligt för kommunen att sälja mat till äldre utanför särskilt 

boende. Många kommuner gör just detta. Det finns flera kommuner i vårt närområde 
som i olika former säljer mat till äldre i eget boende. Även Socialtjänstlagen från 2006 
”om kommunal befogenhet att tillhandahålla servicetjänster åt äldre” möjliggör just 
detta. Justerandes sign Utdragsbestyrkande Protokoll Datum Sida Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 2023-10-17 37 (43) Au § 197 forts Idag är inte alla lägenheter för eget 
boende på Skedvigården uthyrda. Hemtjänstens arbete blir också mer koncentrerat 

om en attraktiv träffpunkt gör att fler hemtjänsttagare väljer att bo på Skedvigården.” 
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Yttrande  

Fråga Medborgarförslag: Förslag om att tillåta förbeställning och köp av 
måltider från Skedvigården 
Inget förslag är lagt om att tillåta förbeställning och köp av måltider. Anledningen till 
det är att vi inte kan tillgodose den hanteringen i samtliga kommundelar som innebär 
att likställighetsprincipen inte kan följas i nuläget. 

Om träffpunkter kan utvecklas i samtliga kommundelar kan initiativet i 
medborgarförslaget komma att tas upp och hanteras. 
 
Fråga återremiss: Vilka vinster kan man göra gällande äldres välmående 
Gemensamma måltider kan ge tillfällen att skapa trygghet och bygga relationer samt 
kan bidra till en aktiv och meningsfull tillvaro i gemenskap med andra. Måltiderna kan 

även vara en möjlighet för att skapa sociala sammanhang och bryta ensamhet.  

Flexibla måltidslösningar i ordinärt boende                                                               

Allt fler äldre bor kvar hemma allt längre, det finns därför mycket att vinna på att 
arbeta förebyggande och på så sätt stödja ett hälsosamt åldrande. I det ordinära 
boendet är hjälp med mat en vanlig insats och denna hjälp kan organiseras på många 
olika sätt exempelvis stöttning i form av livsmedelsinköp, ledsagning till närbelägen 
restaurang, matlagning i hemmet eller sällskap i samband med måltiderna. Genom att 
erbjuda flera alternativ ökar möjligheten att hitta en bra måltidslösning som gör det 

möjligt för omsorgstagaren att bibehålla viktiga funktioner och kunna styra över sitt 
liv så långt det går.                                

Måltider som social aktivitet                                                                              
Ensamhet är en riskfaktor för undernäring. Möjligheten att äta i gemenskap med andra 
kan ha stor betydelse, inte minst för den som får stöd av hemtjänst. Det kan till 
exempel vara på en så kallad träffpunkt, i en restaurang. Förebyggande verksamheter 
som aktivt bjuder in äldre personer har en viktig roll för att utöka äldres sociala 
sammanhang och skapa delaktighet i lokalsamhället och omvärlden.  

Fråga återremiss: Vilka kostnader och organisationsförändringar som behövs 
om detta inför i alla kommundelar                                                                                                        

Förslaget är att erbjuda äldre med biståndsbeslut, möjlighet att äta på kommunens 
skolor. Skolorna är Enbacka skola, Skedvi skola och Klockarskolan. På skolorna finns 
kök och matsalar som är bemannade och är i drift under den största delen av året på 
vardagar. Tiden för serveringen på skolorna kommer att vara olika beroende på 
elevernas matschema på respektive skola. Det är viktigt att de äldre inte kommer 
under den största rusningen för att motverka besvärande köer för dem. Uppskattad 

kostnad för respektive skola, baserat på ett antaget måltidspris om 65 kr. Utöver 
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måltidspriset beräknas vara ca 60 000 kr per skola och år som bör hanteras i centrala 
budgetprocessen. Endast mindre justeringar i organisationen bedöms behövas.  

Vilka ska vara berättigade att äta måltider i skolans matsalar                             
Sektorns bedömning är att endast behovsbedömda personer bör kunna ta del av 
föreslagen lösning. Detta för att inte riskera att kommuner konkurrerar med privata 

aktörer. Därför baseras föreslagen lösning på att det är möjligt att hantera ansökningar 
via biståndsbedömningar. Vad detta innebär mer exakt ligger inte inom nämndens 
ansvarområde utan behöver analyseras av Socialnämnden. 

Exempel på möjligt schema på respektive skola: 

Plats Dag Tid Förhandsboka Betalning 

Enbacka skola Mån-fred 12.00-13.00 1 vardag innan Kupong 

Skedvi skola Mån-fred 12.30-13.30 1 vardag innan Kupong 

Klockarskolan Mån-fred 12.45-13.45 1 vardag innan Kupong 

Konsekvensbeskrivning 

Föreslagen modell att behovsbedömda medborgare får äta i skolmatsalar kan bidra till:  

 social gemenskap över generationsgränserna  
  minskad ensamhet bland äldre 
 förbättrat och mer varierat näringsintag för vissa grupper 
 eventuellt fungera förebyggande och stödja ett hälsosamt åldrande och 

därmed minska behovet av andra biståndsinsatser. 

Datum för återrapportering 

2024-02-28 
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